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Les entitats i els voluntaris, 
l’ànima de Riudoms

Escrit de l’Alcalde

Ara que tornem a estar 
immersos en l’any 
escolar i l’estiu comença 
a esdevenir un record 
llunyà, és hora d’analitzar 
tot el que hem viscut en 
aquests darrers mesos, 
amb la programació 
de les primeres festes 

estiuenques completament normals després 
de dos anys dominats per la Covid-19. En una 
espècie de viatge temporal a una època on 
les pandèmies formaven part de la ciència-
ficció, Riudoms ha tornat a vibrar amb les 
rialles, la música i la 
cultura que sempre 
han caracteritzat les 
festivitats del nostre 
poble.

Dins d’aquesta joia 
comunitària, de 
les coses que més 
admiro és la tasca 
desenvolupada pels 
nostres voluntaris 
i entitats, bolcant-
se com mai per 
assegurar-se que tots 
els actes de Barris, de 
la Festa Major de Sant 
Jaume i de la fira en què estaven involucrats 
arribessin a bon port. Des d’aquí vull agrair-
los la feina feta. Hem de saber reivindicar la 
immensa tasca que l’associacionisme realitza 
en el nostre poble. Tenim un teixit d’entitats 
que és motiu d’elogi i d’admiració dins i fora 
del municipi, de voluntaris que treballen 
incansablement amb l’única voluntat de fer 
de Riudoms un poble millor, des de l’estima 
per la comunitat i pel bé comú. Cohesionats 

i a una, amb esperit crític i voluntat de ferro, 
sabedors de què la seva existència ens fa 
més forts.

Mireu, som éssers socials, connectats, 
necessitats de vincle i de sentit de pertinença. 
Bevem de la comunitat i ens hi bolquem 
perquè volem i necessitem sentir-nos-en 
part. I el present estrany en el que vivim 
-després d’anys de separacions forçades 
i d’una presència virtual avassalladora 
en forma de xarxes socials sovint irreals- 
pot deixar-nos buits, mancats d’una part 
de nosaltres mateixos. Riudoms omple 

aquest buit amb una 
comunitat d’entitats 
i voluntaris que 
cobreixen pràcticament 
tots els àmbits de 
la vida social: des 
d’esports fins a festes, 
passant per la cultura i 
la reivindicació social. 
Agrupacions plenes 
de gent incansable 
que han sabut agafar 
les mancances de la 
vida contemporània 
per transformar-les en 
una muralla basada 
en la cohesió, en 

l’estima mútua i en la voluntat de millora i 
aprenentatge constants.

Moltes gràcies a tots ells i totes elles.

Sergi Pedret Llauradó
Alcalde

//Tenim un teixit 
d’entitats que és motiu 

d’elogi i d’admiració dins 
i fora del municipi, de 

voluntaris que treballen 
incansablement amb 

l’única voluntat de fer de 
Riudoms un poble millor
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Es presenta una plataforma de 
participació ciutadana

Governació

Francesc Mestre Pellicé s’ha incorporat en l’equip de govern municipal com a regidor de les 
àrees de Dinamització Social i Seguretat Ciutadana. Mestre, que ho fa en substitució de Núria 
Mas Folch que va renunciar a l’acta de regidora el mes de juny, s’encarregarà de les regidories 
de Seguretat Ciutadana, Mobilitat, Entitats i Joventut.

Francesc Mestre Pellicé, nou regidor 
de l’Ajuntament

L’Ajuntament va presentar, en el marc de la Fira de l’Avellana, una plataforma digital per 
dur a terme processos de participació ciutadana al municipi. Mitjançant aquesta eina, que 
l’Administració Oberta de Catalunya (AOC) conjuntament amb les Diputacions del territori posen 
a disposició dels municipis de Catalunya, els veïns i les veïnes podran implicar-se en la millora 
de la gestió pública de Riudoms a través dels processos de participació ciutadana que posi en 
marxa el consistori.
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Governació Governació

Riudoms acull la 1a Jornada de 
reconeixement a guàrdies municipals

El Teatre Auditori Casal Riudomenc va ser l’escenari, el diumenge 19 de juny, de la celebració 
de la 1a Jornada de reconeixement als guàrdies municipals de Catalunya, organitzada per 
l’Associació de Guàrdies, Agents i Vigilants municipals de Catalunya i l’Ajuntament de Riudoms. 

L’alcalde Sergi Pedret i la regidora de Promoció 
Turística, Inma Parra, es van reunir amb el 
president del Port de Tarragona, Josep M. 
Cruset, per promoure l’oferta turística de 
Riudoms entre les persones que arriben amb 
els creuers a aquesta ciutat.

Promoció de 
l’oferta turística 
de Riudoms

La Parròquia de Sant Jaume de Riudoms 
ha donat a l’Ajuntament una de les teules 
originals del segle XVII de l’església que, 
després de fer les obres de la teulada, van 
quedar en bon estat de conservació.

Donació 
d’una teula a 
l’Ajuntament



6

Urbanisme

S’inicia la rehabilitació de la segona 
planta del Centre d’Entitats i Formació

A finals de juny es van iniciar les obres de rehabilitació de la segona planta del Centre d’Entitats 
i Formació “Les Escoles Velles” que acabarà de completar l’espai destinat a les entitats. Acollirà 
també el coworking de Riudoms, formacions en l’àmbit del comerç, i esdevindrà un referent 
empresarial per als emprenedors i les emprenedores del municipi. Està previst que, a principis 
de l’any vinent, el teixit empresarial local pugui començar a gaudir de la nova planta.

Les obres d’ampliació i modernització de 
l’EDAR Riudoms han finalitzat aquest estiu 
i permetran duplicar la seva capacitat de 
tractament adequant-se d’aquesta manera al 
creixement del municipi.

Una actuació en què l’Agència Catalana de 
l’Aigua ha invertit més de 4 milions d’euros 
i que suposarà, d’una banda, augmentar el 
tractament de les d’aigües residuals, arribant 
als 2.000 m3/dia, i de l’altra, millorar la qualitat 
d’aquestes contribuint a regenerar de manera 
sostenible els aqüífers on s’aporten.

Els treballs de la planta, en funcionament 
des de l’any 1992, han tingut una durada de 
14 mesos i està previst que es faci un acte 
d’inauguració aquesta tardor.

Finalitzen les obres d’ampliació de 
l’Estació Depuradora de Riudoms
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Serveis Públics

Servei de bústies 
per als masos

L’Ajuntament ha instal·lat 94 bústies de 
correspondència per als disseminats del terme 
municipal. S’han col·locat bateries al carrer 
dels Molins Nous, al costat de les instal·lacions 
esportives, i al carrer de Sant Marc.

Es netegen els 
camins del terme

La Brigada Municipal ha fet durant l’estiu 
treballs de neteja i desbrossament dels 
marges dels camins del terme municipal per 
millorar l’accessibilitat de vehicles i persones 
així com per prevenir el risc d’incendi.

Mesures contra 
la sequera

L’Ajuntament ha aplicat, aquest estiu, mesures 
per reduir el consum d’aigua a causa de la 
sequera. Entre elles, les zones verdes del 
municipi s’han mantingut amb reg vital i les 
jardineres s’han seguit regant amb aigua no 
potable.

Flors per als 
balcons

L’Ajuntament va repartir el mes de juny les 
flors que han guarnit els balcons del nucli 
antic durant els mesos d’estiu amb l’objectiu 
de dotar de vida i color aquests carrers del 
municipi, que no disposen de grans zones 
verdes, amb plantes naturals de temporada.
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La sala multiús del Teatre Auditori Casal Riudomenc va acollir, el 27 de juny, l’acte de cloenda de 
l’oferta formativa 2021-2022 que organitza l’Ajuntament. La regidora de Formació, Judit Albesa, 
i l’alcalde Sergi Pedret van lliurar els certificats d’assistència a l’alumnat. A més, es va fer un 
reconeixement a la Mercè Beà i la Conxita Anguera per la seva contribució en la tasca formativa.

Acte de cloenda de l’oferta 
formativa municipal 2021-2022

Educació i Formació

El 17 de juny es va fer una jornada del projecte 
educatiu TED Ed Club a Riudoms, organitzada 
pels Serveis Educatius del Baix Camp, en què van 
participar alumnes de l’Escola Beat Bonaventura.

Jornada TED Ed 
Club a Riudoms

Un total de 164 infants han assistit a l’Escola 
de Lleure “Viu l’estiu” que organitza la 
Regidoria de Joventut i Lleure i que va tenir 
lloc del 27 de juny al 29 de juliol.

Nova edició de 
l’Escola de lleure
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El 21 de juny va tenir lloc la cloenda dels cursos d’empoderament i de català per a dones migrades 
que s’han fet al Centre d’Entitats i Formació “Les Escoles Velles”. L’alcalde Sergi Pedret i la directora 
dels Serveis Territorials del Departament d’Igualtat i Feminismes al Camp de Tarragona, la Sra. 
Eva Ferran Roig, van lliurar els certificats a les dones que han participat d’aquestes formacions.

Els cursos per a dones migrades 
finalitzen amb l’entrega de certificats

Benestar Social

L’Ajuntament segueix lliurant els lots de 
benvinguda, amb bolquers reutilitzables, a les 
famílies amb nadons que han nascut en els 
últims mesos i s’han empadronat al municipi. 

Lots als nadons 
empadronats

Un grup d’infants ha fet cursos de natació a 
la piscina a través de la col·laboració entre 
l’Ajuntament, l’entitat Amics de Riudoms i els 
Serveis Socials del Consell Comarcal del Baix Camp.

Cursos de natació 
per a infants
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Igualtat / Esports

Riudoms es va sumar, el 28 de juny, al Dia de l’Orgull o de l’Alliberament LGBTI+ amb diferents 
actes, com van ser la lectura del manifest per part de regidors i regidores de l’Ajuntament 
i la decoració d’un element de la plaça de l’Església, per visibilitzar i defensar els drets del 
col·lectiu LGBTI+.

S’organitzen actes amb motiu del 
Dia de l’Orgull LGBTI+

L’Espai Barraques i l’Avellana Sound van tenir un 
Punt Violeta per prevenir i sensibilitzar sobre les 
agressions sexistes en l’oci nocturn, habilitat per la 
Regidoria d’Igualtat conjuntament amb el Consell 
Comarcal del Baix Camp i l’entitat Dones d’Aigua.

Punt violeta a les 
festes d’estiu

Juliol d’esport a 
l’aire lliure

La Regidoria d’Esports va programar, durant 
el mes de juliol, una nova edició de l’Estiu 
Esportiu en què es van fer activitats esportives 
a l’aire lliure com són gimnàstica, caminades i 
sardanes, així com la 29a Bicicletada Popular.
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L’àrea de Joventut de l’Ajuntament ha acollit, durant la primavera, més de 45 alumnes de 
l’Institut Joan Guinjoan que han realitzat el Servei Comunitari a l’Espai Jove, un servei que 
cursa l’alumnat de segon cicle d’ESO per promoure accions de compromís cívic a la comunitat.  
En el marc d’aquest servei han elaborat un projecte sobre la prevenció de l’assetjament escolar 
que van presentar, el mes de juny, als centres de Primària de Riudoms.

Una quarantena de joves fan 
Serveis Comunitaris a Joventut

Joventut / Cultura

El 23 de juny, a la tarda, Riudoms va rebre la 
flama del Canigó amb motiu de la revetlla de 
Sant Joan. Tot seguit, es va fer el bateig de foc 
dels diables, un sopar, l’encesa de la foguera i 
el ball de revetlla a la plaça de l’Església.

Sant Joan, tret de 
sortida a l’estiu

Durant el mes d’agost, una vintena de joves 
han participat de les activitats de lleure que 
ha organitzat l’Espai Jove en el marc de la 
programació Jovestiu, on han realitzat activitats 
esportives i culturals durant les tardes.

Activitats de 
lleure per a joves



12

Riudoms commemora el 170è 
aniversari del naixement de Gaudí

Promoció Turística

El nucli antic, protagonista de l’estrena de la ruta teatralitzada “Inspiracions de Gaudí”.

El dissabte 25 de juny es van complir 170 
anys del naixement de l’arquitecte Antoni 
Gaudí (1852-1926) i, amb motiu d’aquesta 
efemèride, la Regidoria de Promoció Turística 
va organitzar un programa d’activitats de dos 
dies a l’entorn de la figura, obra i orígens de 
Gaudí.

El mateix dissabte es va fer una jornada de 
portes obertes a la Casa Pairal per descobrir, 
lliurement, aquest habitatge tan singular. 
Com a novetat, es va estrenar la ruta guiada 
familiar teatralitzada “Inspiracions de Gaudí”, 
creada per aquesta ocasió a càrrec de La suite 
Produccions, que ressegueix la ruta urbana 
Gaudí pels carrers de Riudoms de manera 
amena i apte per a tots els públics.

I, el diumenge 26, l’Epicentre Gaudí va acollir 
el taller educatiu de construcció “La città 
infinita” on van participar més d’un centenar 
d’infants que van dissenyar de manera 
cooperativa espais urbans seguint les idees, 
la creativitat i la inspiració de cadascú.
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Inmaculada
Parra
Hipólito

Regidora de 
l’àrea de Promoció 
Municipal

Enguany hem celebrat el 170è aniversari del 
naixement del fill il·lustre de Riudoms, Antoni 
Gaudí i Cornet. Aquest aniversari no podia 
passar per alt al poble que el va veure créixer.

El cap de setmana del 25 i 26 de juny es 
van dur a terme diferents activitats per 
visibilitzar la figura d’Antoni Gaudí. L’objectiu 
d’aquestes activitats era doble. D’una banda, 
donar a conèixer Gaudí des d’un punt de 
vista diferent, tant pels visitants de fora com 
pels mateixos riudomencs i riudomenques, i 
de l’altra, apropar la creació d’estructures als 
infants.

Cent setanta anys més tard del naixement 
d’Antoni, ens vam trobar a la plaça de l’Arbre, 
on s’inicia una ruta teatralitzada en la qual un 
arquitecte i la seva becària ens van desxifrant 
els detalls, secrets i anècdotes de Gaudí, tot 
seguint la ruta de panells ja existent pel nucli 
del poble.

La ruta teatralitzada, destinada a tots els 
públics, ens ensenya d’una manera divertida, 
ens fa sentir partícips de les experiències i 
ens fa veure com treballava Gaudí.

La figura d’Antoni Gaudí és clau per 
promocionar el nostre municipi, de la mateixa 
manera que hem de continuar treballant 
perquè la gent del poble també conegui 
aquesta part de la història de Riudoms.

Breus de Promoció Turística

L’Ajuntament ha signat un conveni per a la 
cessió temporal de l’obra pictòrica “Los tres 
viajeros” de Joaquim Mir i Trinxet (1873 - 
1940) per a ser exposada a la Casa Pairal 
d’Antoni Gaudí.

L’obra és un dibuix original de joventut d’aquest 
pintor modernista realitzada per encàrrec l’any 
1899 per il·lustrar una narració d’Enrique Nicolle 
que porta el mateix títol. Actualment es troba 
en propietat de Francesc Xavier Fortuny Torres.

La Casa Pairal d’Antoni Gaudí i l’Espai Històric-
Cultural “La cisterna vella” van rebre, el 28 
de juliol, la visita de Galdric Santana Roma, 
arquitecte-conservador de la Torre Bellesguard 
de Gaudí, investigador i responsable del 
projecte de les campanes de la Sagrada 
Família, acompanyat per la regidora de 
Promoció Turística, Inma Parra.
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La festa de Barris omple els carrers i places de participació
Festes

HEREU  DÍDAC ARCE VALDIVIESO (Barri Ferrant)

PUBILLA  ANNA SALAS RODRÍGUEZ (Barri de la Plaça)

FADRÍ  JOAN SALVADOR TENA (Barri d’Avall)

DAMA D’HONOR  NÚRIA NAVÀS FERRANT (Barri de les Escoles)

La festa es va celebrar durant el cap de setmana de l’1 al 3 de juliol i la participació de 13 barris va ser fonamental per una rua ben lluïda que va tenir lloc el diumenge.

Més imatges de la 
Festa de Barris 2022 
en aquest codi QR
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La festa de Barris omple els carrers i places de participació
Festes

CATEGORIA CARROSSES

1r premi. BARRI DE SANT ANTONI 

(PEL·LÍCULA DEL REVÉS)

2n premi. BARRI D’AVALL (GRECS)

3r premi. BARRI DELS MOLINS NOUS 

(EXTRATERRESTRES)

4t premi. BARRI DE LA PLAÇA 

(PETER PAN I CAMPANILLA)

PREMIS FESTA DE BARRIS 2022

CATEGORIA DISFRESSES

1r premi. BARRI DE SANT SEBASTIÀ 

(CORT DE VERSALLES)

2n premi. BARRI D’AVALL (GRECS)

3r premi. BARRI DE LES ESCOLES 

(MR. POTATO)

4t premi. BARRI DE SANT ANTONI 

(PEL·LICULA DEL REVÉS)

La festa es va celebrar durant el cap de setmana de l’1 al 3 de juliol i la participació de 13 barris va ser fonamental per una rua ben lluïda que va tenir lloc el diumenge.
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Riudoms surt al carrer per gaudir de la Festa Major de Sant Jaume

Festes

La festa major d’estiu va oferir del 22 al 25 de juliol un programa carregat d’activitats per a tots els públics. El dia 13, la plaça de la Palmera va acollir una gala de màgia.
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Riudoms surt al carrer per gaudir de la Festa Major de Sant Jaume

Festes

La festa major d’estiu va oferir del 22 al 25 de juliol un programa carregat d’activitats per a tots els públics. El dia 13, la plaça de la Palmera va acollir una gala de màgia.

Més imatges de la Festa 
Major de Sant Jaume 2022 

en aquest codi QR
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La 40a Fira de l’Avellana recupera l’esplendor amb el producte de 
proximitat com a protagonista

Fira de l’Avellana

La Fira, que va ser inaugurada el divendres 12 d’agost a càrrec de la M.H. Sra. Laura Borràs, va apostar pel producte i elaboradors del territori i el comerç local i de proximitat.
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La 40a Fira de l’Avellana recupera l’esplendor amb el producte de 
proximitat com a protagonista

Fira de l’Avellana

Més imatges de la 40a Fira 
de l’Avellana i 421a Fira de 

Sant Llorenç en aquest 
codi QR

La Fira, que va ser inaugurada el divendres 12 d’agost a càrrec de la M.H. Sra. Laura Borràs, va apostar pel producte i elaboradors del territori i el comerç local i de proximitat.
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El Govern de Junts per Riudoms creiem que l’empoderament de la ciutadania és clau per 
impulsar una democràcia de qualitat. És per això, que tal i com ens vam comprometre 
en el nostre programa electoral, aquest any hem iniciat el primer procés de participació 
ciutadana del nostre municipi, l’Imaginem Riudoms.

Tal com ja es va anunciar en el seu moment, un cop tancats els tallers de debat presencials 
i extretes les conclusions preliminars d’aquelles trobades, el Govern Municipal iniciarà 
durant l’estiu la fase de participació digital a través de la plataforma «Decidim Catalunya», 
creada per l’Administració Oberta de Catalunya. Així doncs, tots aquells riudomencs i 

riudomenques que per un motiu o altre no vau poder participar en les trobades i tallers de 
l’Imaginem Riudoms, podreu donar la vostra opinió de manera telemàtica a través d’una 
enquesta. 

L’objectiu d’aquesta consulta digital és ampliar tant com sigui possible el nivell de participació 
i, per tant,  arribar al màxim de persones perquè les conclusions finals reflecteixin realment 
quin és el poble del futur que els riudomencs i riudomenques ens imaginem. De fet, dels 
resultats d’aquest procés, en depèn la redacció d’un Pla d’Ordenació Urbanística Municipal 
(POUM) que ha de ser l’eix vertebrador d’allò que la gent del nostre poble vol pel Riudoms 

La mobilitat és un dels grans reptes que tenim a Riudoms. Hi ha molts deures per fer 
i, per això, des d’Esquerra fa temps que hi estem insistint. Recordem tres elements en 
què hem posat el focus últimament.

Primer. Hem reclamat que cal tenir en bones condicions els solars privats que s’utilitzen 
com a aparcament. Per això, cal fer convenis entre l’Ajuntament i els seus propietaris. 
Després de pressionar, el consistori ha firmat un acord amb els propietaris del solar 
del carrer dels Avellaners, on es posen les atraccions de la Fira i on habitualment hi 
aparquen cotxes. Ara, cal que s’arregli mínimament fent-hi un bon accés per a cotxes. 
I s’ha de seguir fent convenis per altres solars.

Segon. És clau reduir la velocitat dels cotxes. Per això, hem insistit que els ‘boti boti’ 
han de ser de qualitat, com el que s’ha acabat posant al carrer Sant Vicenç (darrera la 
plaça Mare Cèlia). Des d’Esquerra vam reclamar una bona solució en aquest punt per 
activa i per passiva. També hem posat sobre la taula els molts carrers on les línies de 
separació de carrils no estaven pintades des de feia temps. Ara, l’Ajuntament les està 
repintant.

I tercer element. Necessitem voreres més amples en carrers clau com l’avinguda Pau 
Casals, la Muralla de la Font Nova o l’avinguda Verge de Montserrat, molt utilitzada pels 
alumnes que van a l’escola Cavaller Arnau. Aquests carrers han de ser una prioritat els 
propers anys.

El pla parteix d’una bona diagnosi i estableix un conjunt de propostes per millorar la 
mobilitat al municipi. En general podem afirmar que és un bon pla.

La CUP hem fet diverses propostes, algunes s’han tingut en compte i d’altres no. Tal i com 
diem sempre, els plans serveixen de poc si no hi ha un govern àgil i amb capacitat per 
executar-los. Volem destacar allò més important:

Mobilitat a peu
Riudoms té una bona part de voreres amb amplades no reglamentàries. És urgent 
convertir la mobilitat a peu en una mobilitat segura, especialment a les zones de centres 
educatius o d’esbarjo de la canalla.

Tot i que hi hem insistit el pla no inclou gaires propostes en clau d’accessibilitat, creiem 
que el govern desaprofita una magnífica oportunitat. Tampoc s’ha desenvolupat la nostra 
proposta per millorar la visibilitat dels passos de vianants (2020).

Millorar el transport públic
El Pla proposa incrementar la freqüència de bus, com ja vam demanar en una moció aquest 
2022, amb un cost aproximat de 240.000€ que hauran d’assumir altres administracions.

Al Consell d’Alcaldes del Baix Camp es va dir que la concessió estava vigent fins 2028 i des 
de l’ATM veuen complicat canviar aquest acord. Considerem que això no és acceptable. 
No ens conformem amb aquest servei de transport deficient, cal lluitar i exigir millores!

Objectiu: la participació ciutadana

Opinió dels Grups Municipals

El repte de la mobilitat: passem a l’acció!

Nota de la redacció: per aquest número, no s’ha rebut l’article d’aquest grup municipal, 
per la qual cosa s’ha deixat en blanc l’espai reservat a tal efecte. 

Quatre apunts sobre el Pla de Mobilitat
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riudomenques que per un motiu o altre no vau poder participar en les trobades i tallers de 
l’Imaginem Riudoms, podreu donar la vostra opinió de manera telemàtica a través d’una 
enquesta. 

L’objectiu d’aquesta consulta digital és ampliar tant com sigui possible el nivell de participació 
i, per tant,  arribar al màxim de persones perquè les conclusions finals reflecteixin realment 
quin és el poble del futur que els riudomencs i riudomenques ens imaginem. De fet, dels 
resultats d’aquest procés, en depèn la redacció d’un Pla d’Ordenació Urbanística Municipal 
(POUM) que ha de ser l’eix vertebrador d’allò que la gent del nostre poble vol pel Riudoms 

del demà, tant en els aspectes urbanístics com també en els econòmics i socials.

Però aquest procés participatiu que ara estem duent a terme, només és el primer. La 
voluntat del Govern és poder donar continuïtat a les polítiques de participació ciutadana 
al llarg dels anys. De fet, la posada en marxa d’aquesta eina de participació ciutadana 
«Decidim Catalunya» a Riudoms, permetrà que, com a veí o veïna, et puguis implicar 
en la millora de la gestió pública del nostre poble a través de diferents mecanismes de 
participació ciutadana que es vagin posant en marxa des de l’Ajuntament.

Grup Municipal de la CUP-Amunt

Segon. És clau reduir la velocitat dels cotxes. Per això, hem insistit que els ‘boti boti’ 
han de ser de qualitat, com el que s’ha acabat posant al carrer Sant Vicenç (darrera la 
plaça Mare Cèlia). Des d’Esquerra vam reclamar una bona solució en aquest punt per 
activa i per passiva. També hem posat sobre la taula els molts carrers on les línies de 
separació de carrils no estaven pintades des de feia temps. Ara, l’Ajuntament les està 
repintant.

I tercer element. Necessitem voreres més amples en carrers clau com l’avinguda Pau 
Casals, la Muralla de la Font Nova o l’avinguda Verge de Montserrat, molt utilitzada pels 
alumnes que van a l’escola Cavaller Arnau. Aquests carrers han de ser una prioritat els 
propers anys.

Doncs bé, just fa unes setmanes, a l’Ajuntament hem aprovat un Pla de Mobilitat per 
a Riudoms. Ha tingut el suport de tots els grups polítics. Dibuixa les accions que s’han 
de fer en aquest àmbit des d’ara i fins al 2028. Un cas concret: en línia del que havíem 
reclamat des d’Esquerra, el Pla preveu posar radars pedagògics a les entrades de 
Riudoms venint de Reus i de Cambrils. Són radars que indiquen al conductor a quina 
velocitat circula per tal d’aconseguir que no corri més del compte. Si tot va bé, els 
propers mesos ja seran una realitat.

Entre tots, millorem Riudoms!

Grup Municipal d’ERC-AM

Grup Municipal del PSC-CP

Grup Municipal de Junts per Riudoms

Tot i que hi hem insistit el pla no inclou gaires propostes en clau d’accessibilitat, creiem 
que el govern desaprofita una magnífica oportunitat. Tampoc s’ha desenvolupat la nostra 
proposta per millorar la visibilitat dels passos de vianants (2020).

Millorar el transport públic
El Pla proposa incrementar la freqüència de bus, com ja vam demanar en una moció aquest 
2022, amb un cost aproximat de 240.000€ que hauran d’assumir altres administracions.

Al Consell d’Alcaldes del Baix Camp es va dir que la concessió estava vigent fins 2028 i des 
de l’ATM veuen complicat canviar aquest acord. Considerem que això no és acceptable. 
No ens conformem amb aquest servei de transport deficient, cal lluitar i exigir millores!

Places Església i Petita
La proposta del pla és poc ambiciosa. Mentre no s’acordi la remodelació integral, preferiríem 
que l’espai entre places i entre porxos fos únicament per vianants, treballant en un format 
de superilla amb el C/Arenal. De moment, la nostra proposta no s’ha tingut en compte.

Un punt clau: Germans Nebot
Sabem que la complexitat urbanística dificulta actuacions a curt i mitjà termini. Tot i així, és 
important tenir en compte aquesta via com a eix de transformació de la mobilitat, i per tant, 
cal facilitar el desenvolupament urbanístic de la zona, sempre que es faci adequadament.

Article escrit el 28 de juny de 2022.

Objectiu: la participació ciutadana

El repte de la mobilitat: passem a l’acció!

Quatre apunts sobre el Pla de Mobilitat
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Ens trobem immersos en ple estiu, el primer en què, després d’un temps, s’han pogut pro-
gramar i dur a terme, amb total normalitat, tots aquells actes festius que ja són tradició.

Una tradició que comença per Sant Joan, continua amb els Barris i la Festa Major de Sant 
Jaume, i acaba amb la Fira. Aquestes són dates que marquen les fites de l’estiu riudomenc, 
ja que per molts de nosaltres l’estiu no comença fins que arriba Sant Joan i tenim la sen-
sació que acaba un cop passada la Fira.

Les festes estiuenques són una mostra de la cohesió del nostre poble. No ens podem mirar 
les festes des d’un punt de vista exclusivament lúdic sinó que hi hem de trobar aquella part 

de convivència i participació que fan que siguin alguna cosa més que simple entreteniment. 
I aquesta és la intenció dels que treballem per fer-les possibles.

Els Barris en són l’exemple mes evident. Una festa que integra totes les generacions de 
veïns i veïnes, que en són els principals protagonistes. 

Però aquest estiu ens ha tornat a recordar la gran potencialitat de la Festa Major de Sant 
Jaume tal i com està dissenyada a l’actualitat. De fet, avui ja no l’entendríem sense la par-
ticipació de les persones i entitats que la fan possible i que donen vida als elements festius, 
els quals projecten el nostre poble al territori. 

Escrivim aquest article quan l’estiu ja està avançat. A Riudoms, l’estiu és sinònim de 
cultura popular.  Per fi ha tornat la Festa Major de Sant Jaume en plenitud. Quin goig el 
Seguici amb la Colla Gegantera, els Diables i Diablons, el Cavall dels Nebot, Riudrum’s, el 
Ball de Bastons i els balls del Patatuf, Cercolets, Gitanes i Valencians.

Hem tingut uns Barris esplèndids, amb la comissió de cada barri a ple rendiment. I una 
revetlla de Sant Joan liderada per La Calderera i el Cerap.

A Riudoms, l’estiu és sinònim de cultura i arts. Música amb artistes locals, cine a la 
fresca i escacs. Tot això, al Cerap. A més, cursos de teatre de Dramèdia i nova obra de 
Gaudi’m Teatre.

A Riudoms, l’estiu és sinònim d’esport de base. Campus de futbol del CD Riudoms; 
tecnificació d’hoquei i trofeus de patinatge artístic del Club Patí Riudoms; cursets de 
natació i campionats de salvament i socorrisme dels Amics de Riudoms; torneig de pàdel 
del Club Pàdel i Tennis; triatló infantil del Club Riudoms Trail; caminada de la Fira del 
Cerap. I hem fet territori amb les sortides dels Avespats.

A Riudoms, l’estiu és sinònim de colònies. Un any més han arribat de la mà de 
l’Esplai i d’un equip de monitors apassionat. Lleure per créixer. 

A Riudoms, l’estiu és sinònim de solidaritat. Hem tingut la caminada de la Lliga contra el 
càncer i els nous productes solidaris d’Em dones força. I també l’altruisme dels Amics dels Gats.

Aquesta Festa Major ha estat especial, tothom l’esperava amb moltes ganes després 
de dos anys de no poder-la celebrar amb normalitat. La gent del poble s’hi ha implicat 
de valent i considerem que una bona part dels actes s’han desenvolupat de forma molt 
satisfactòria.

Tot i això, després de dos anys d’aturada, és evident que el ritme de la gent i les entitats 
del municipi no és el mateix que al 2019, això és evident i es nota en el dia a dia. Un dels 
objectius que ens hem de fixar per la Festa Major de Sant Jaume 2023 és revitalitzar 
el paper de les entitats, començant per una major participació d’aquestes a l’Espai de 
Barraques i també donant-los més poder de decisió en l’organització de tots els actes, 

especialment en el seguici festiu.

Pel que fa a les Barraques, tot i que l’afluència de públic ha estat força notòria, enguany 
només hi han participat tres entitats. Cal buscar la manera d’incentivar la participació 
d’anys anteriors. A més, l’Ajuntament n’hauria d’augmentar la dotació econòmica, ja que 
malgrat que a la Festa Major s’hi dediquen molts més diners que abans, el pressupost 
destinat a grups musicals de Barraques continua sent baix i molt similar a anys enrere.

En el cas del seguici és evident que cal buscar un format més adient. El seguici comença 
massa tard i té un recorregut massa llarg. Un espectacle dirigit principalment a un 

Molt més que un estiu

Opinió dels Grups Municipals

Gràcies entitats per fer bategar Riudoms!

Nota de la redacció: per aquest número, no s’ha rebut l’article d’aquest grup municipal, 
per la qual cosa s’ha deixat en blanc l’espai reservat a tal efecte. 

Canvis imprescindibles per fer vibrar la Festa Major
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de convivència i participació que fan que siguin alguna cosa més que simple entreteniment. 
I aquesta és la intenció dels que treballem per fer-les possibles.

Els Barris en són l’exemple mes evident. Una festa que integra totes les generacions de 
veïns i veïnes, que en són els principals protagonistes. 

Però aquest estiu ens ha tornat a recordar la gran potencialitat de la Festa Major de Sant 
Jaume tal i com està dissenyada a l’actualitat. De fet, avui ja no l’entendríem sense la par-
ticipació de les persones i entitats que la fan possible i que donen vida als elements festius, 
els quals projecten el nostre poble al territori. 

I finalment, la Fira, l’esdeveniment culminant de l’estiu riudomenc que aprofita el seu di-
namisme per posar en valor la promoció agrícola i econòmica del nostre poble. Com en 
la resta d’actes, l’assistència dels riudomencs i riudomenques, ja sigui com a expositors o 
com a visitants, és imprescindible per garantir l’èxit d’aquesta festivitat.

Des de Junts entenem que les festes i tradicions són precisament una manera de fomentar 
el bon veïnatge i fer aflorar el sentiment de pertinença al nostre poble. És per això que hi 
dediquem moltes hores de treball i grans esforços per poder oferir, als riudomencs i riudo-
menques, allò que es mereixen.

Grup Municipal de la CUP-Amunt

A Riudoms, l’estiu és sinònim d’esport de base. Campus de futbol del CD Riudoms; 
tecnificació d’hoquei i trofeus de patinatge artístic del Club Patí Riudoms; cursets de 
natació i campionats de salvament i socorrisme dels Amics de Riudoms; torneig de pàdel 
del Club Pàdel i Tennis; triatló infantil del Club Riudoms Trail; caminada de la Fira del 
Cerap. I hem fet territori amb les sortides dels Avespats.

A Riudoms, l’estiu és sinònim de colònies. Un any més han arribat de la mà de 
l’Esplai i d’un equip de monitors apassionat. Lleure per créixer. 

A Riudoms, l’estiu és sinònim de solidaritat. Hem tingut la caminada de la Lliga contra el 
càncer i els nous productes solidaris d’Em dones força. I també l’altruisme dels Amics dels Gats.

A Riudoms, l’estiu és sinònim de reivindicació. S’han commemorat els 10 anys de 
l’ANC i els Avis per la Llibertat són a la Plaça cada dissabte.

A Riudoms, l’estiu és sinònim de patrimoni. La Parròquia ha iniciat les obres per 
renovar el paviment de l’església de Sant Jaume.

I tot plegat ens ho han explicat a L’Om i a Lo Floc. Ah, i les entitats que a l’estiu abaixen el 
ritme, segur que han aprofitat per planificar els propers mesos: ampes, Jubilats, Bella Llar, etc.

Gràcies a totes les entitats de Riudoms per fer bategar el nostre poble! A l’estiu i durant 
tot l’any. No pareu mai!

Grup Municipal d’ERC-AM

Grup Municipal del PSC-CP

Grup Municipal de Junts per Riudoms

especialment en el seguici festiu.

Pel que fa a les Barraques, tot i que l’afluència de públic ha estat força notòria, enguany 
només hi han participat tres entitats. Cal buscar la manera d’incentivar la participació 
d’anys anteriors. A més, l’Ajuntament n’hauria d’augmentar la dotació econòmica, ja que 
malgrat que a la Festa Major s’hi dediquen molts més diners que abans, el pressupost 
destinat a grups musicals de Barraques continua sent baix i molt similar a anys enrere.

En el cas del seguici és evident que cal buscar un format més adient. El seguici comença 
massa tard i té un recorregut massa llarg. Un espectacle dirigit principalment a un 

públic infantil-juvenil no hauria d’acabar a les onze de la nit, sobretot tenint en compte 
que el dia següent és feiner per molta gent.

D’altra banda, el format de seguici-processó ens sembla totalment desencertat. Tal i com 
hem dit altres vegades, cal garantir la neutralitat religiosa en els actes que organitza 
l’Ajuntament, no s’han de barrejar les coses. Paradoxalment es trenca totalment amb 
la solemnitat que s’espera d’un acte litúrgic i tampoc s’acaba d’entendre per part dels 
espectadors que volen gaudir d’una diada lúdica i festiva.

Article escrit el 26 de juliol de 2022.

Molt més que un estiu

Gràcies entitats per fer bategar Riudoms!

Canvis imprescindibles per fer vibrar la Festa Major
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Sabies que ...
U

nes 
300 

persones 
voluntàries 

van 
participar 

del 
Seguici 

Festiu 
que 

va 
tenir lloc el dium

enge 24 de juliol per 
la Festa M

ajor de Sant Jaum
e. G

ràcies 
a 

totes 
elles 

per 
la 

seva 
disposició 

pacient, constant i desinteressada.


